

Title (en)

Die for a press tool for guiding and positioning a profile in order to punch it.

Title (de)

Matrize für Presswerkzeug zum Führen und Positionieren eines Profils für einen Stanzvorgang.

Title (fr)

Matrice pour outil de presse permettant le guidage et le positionnement d'un profile en vue de son poinçonnage.

Publication

**EP 0268534 A1 19880525 (FR)**

Application

**EP 87402603 A 19871118**

Priority

FR 8616427 A 19861119

Abstract (en)

This die possesses in the first place a guiding bar (23, 28) composed of two longitudinal sections, a front section (23) of a specified guiding cross-section and a rear section (28) of a guiding cross-section greater than that of the front section. A moveable component (27) is articulated on the rear section (28) so as to be able to orient along a closed position where it forms, together with the front section (27), an assembly of the same cross-section as the rear section (28) and along an open position where it is clear of the front section (27). In addition, a yoke (22) of cross-section greater than that of the guiding bar (23, 28) is adapted in order to slide longitudinally over this bar between a forward position where it overlaps this bar over a specified length from the front end of the latter and a back position where it is clear of this bar over a specified guiding length. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne une matrice pour le guidage et le positionnement d'un profilé, en vue du poinçonnage de ce profilé par un outil, notamment de presse. Cette matrice possède en premier lieu une barre de guidage (23, 28) composée de deux tronçons longitudinaux, un tronçon avant (23) de section de guidage déterminée et un tronçon arrière (28) de section de guidage supérieure à celle du tronçon avant. Un organe mobile (27) est articulé sur le tronçon arrière (28) de façon à pouvoir être orienté selon une position fermée où il forme avec le tronçon avant (27) un ensemble de même section que le tronçon arrière (28) et selon une position ouverte où il dégage le tronçon avant (27). De plus, un étrier (22) de section supérieure à la barre de guidage (23, 28) est adapté pour coulisser longitudinalement sur cette barre entre une position avancée où il chevauche cette barre sur une longueur déterminée à partir de l'extrémité avant de celle-ci et une position reculée où il dégage cette barre sur une longueur de guidage déterminée.

IPC 1-7

**B21D 28/24**

IPC 8 full level

**B21D 28/24** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B21D 28/243** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 2455122 A1 19760812 - LOTH HERMANN
- [A] FR 2310868 A1 19761210 - YOSHIDA KOGYO KK [JP], et al
- [A] FR 2252881 A1 19750627 - WHITNEY ITALIA [IT]

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE ES GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0268534 A1 19880525; EP 0268534 B1 19911016; DE 3773846 D1 19911121; ES 2025684 T3 19920401; FR 2606685 A1 19880520; FR 2606685 B1 19890217; GR 3002907 T3 19930125; PT 86159 A 19881215; PT 86159 B 19930831**

DOCDB simple family (application)

**EP 87402603 A 19871118; DE 3773846 T 19871118; ES 87402603 T 19871118; FR 8616427 A 19861119; GR 910401151 T 19911017; PT 8615987 A 19871118**